

DOI: 10.18572/2072-4438-2020-1-19-21

К вопросу формирования здорового образа жизни в местах лишения свободы

*Шамсунов Салих Хабибович,
главный научный сотрудник
Научно-исследовательского института
Федеральной службы исполнения наказаний (ФКУ НИИ ФСИН России),
доктор юридических наук, профессор*

*e-mail: shamsunov46@mail.ru
orcid.org/0000-0002-1194-6905*

*Ильинцев Евгений Васильевич,
старший научный сотрудник
Научно-исследовательского института
Федеральной службы исполнения наказаний (ФКУ НИИ ФСИН России),
кандидат медицинских наук*

*e-mail: iev-3877@mail.ru
orcid.org/0000-0002-7699-3374*

В статье обсуждаются особенности формирования здорового образа жизни среди лиц, находящихся в местах лишения свободы, и возможные пути его совершенствования. Подчеркивается невозможность достижения адекватного уровня медицинской активности подозреваемых, обвиняемых и осужденных усилиями одного пенитенциарного здравоохранения.

Ключевые слова: уголовно-исполнительная система Российской Федерации, здоровый образ жизни, медицинская пропаганда, пенитенциарное здравоохранение, аутоагрессия, комплаенс.

On Establishment of Healthy Lifestyle in Detention Facilities

*Shamsunov Salikh Kh.
Chief Research Scientist of the Federal State Institution Research Institute
of the Federal Penitentiary Service of Russia
LL.D., Professor*

*Ilyintsev Evgeniy V.
Senior Research Scientist of the Federal State Institution Research Institute
of the Federal Penitentiary Service of Russia
PhD in Medicine*

The article discusses the features of the formation of a healthy lifestyle among persons in prison, and possible ways to improve it. It is emphasized that it is impossible to achieve an adequate level of medical activity of suspects, accused and convicted by the efforts of one penitentiary health care.

Keywords: criminal-Executive system of the Russian Federation, healthy lifestyle, medical propaganda, penitentiary health care, autoaggression, compliance.